



13



14

ဂိုဏ်းအုပ်ကြီးဟာ သူ့ရဲ့ မာရစ်(စ်)  
 သူငယ်ချင်းအသစ်များနဲ့သူ့အား ယောကျာ်းလေးတွေရဲ့  
 အထက်တန်းကျောင်းမှာ လာရောက်နေထိုင်ရန်  
 ဖိတ်ကြားခဲ့ပါသည်။  
 အဲ့ဒီအချိန်မှစ၍ တောင်ပေါ်ခရစ်ယာန် အသင်းတော်တစ်ခု  
 နယ်ပယ်များရဲ့ လျစ်လျူရှုထားသောသူတွေဆီသို့  
 သာသနာပြုအဖွဲ့များအနေဖြင့်သွားနိုင်ခဲ့သည်။  
 ပထမအကြိမ် သာသနာပြုစေလွှတ်မှုခံရခြင်းဟာ ကြမ်းတမ်းပြီး  
 နှင်းလွှမ်းနေသော တောင်တန်းများထဲမှာ ဖြစ်ခဲ့သည်။  
 ဘုန်းတော်ကြီး ဂျင်းကလောက်နှင့် အဖော်များသည်  
 ထိုနေရာရှိလူများအတွက် မျှော်လင့်ချက်နှင့် ယုံကြည် သက်ဝင်မှု  
 အသစ်များ ယူဆောင်ပေးသွားခဲ့တယ်။  
 ဂိုဏ်းအုပ်ကြီးသည် ဘုန်းတော်ကြီး  
 ဂျင်းကလောက်အား ကျောင်းကို  
 လွှဲပြောင်းတာဝန်ယူရန် တောင်းဆိုခဲ့သည်။  
 ပြီးနောက် မာရစ်(စ်) တွေဟာ  
 သာသနာပြုအဖွဲ့သားများကဲ့သို့လည်းကောင်း ကျောင်းဆရာတွေ  
 အနေဖြစ်လည်ကောင်း ဖြစ်လာခဲ့ကြသည်။  
 ထိုအချိန်၌ ဘုန်းတော်ကြီး ဂျင်းကလောက်ဟာ မာရီအဖွဲ့အတွက်  
 အတည်ပြုချက်ရရှိရန် ကြာရှည်သောရောမ ခရီးစဉ်ကို  
 စတင်ပြုလုပ်ခဲ့သည်။  
 ထိုနေရာမှ နေသောဂိုဏ်းအုပ်ကြီးများ သည် ၎င်း၏



15



16

စီစဉ်မှာအလွန်ကြီးမားသည်ဟု ထင်မြင်ယူဆခဲ့သည်။ မာရစ်(စ်)  
 တပင်နှင့်များပြားလှသောအကိုင်းအခက်များရှိသည်နှင့်တူသည်။  
 နောက်ဆုံးတွင် ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီးသည် ဘုန်းတော်ကြီး  
 ဂျင်းကလောက်နှင့်အတူ မာရစ်(စ်)  
 သာသနာပြုအဖွဲ့ များကိုပစ်ဖိတ်ကျွန်းများသို့ပို့ရန်သဘောတူညီခဲ့  
 သည့်ကိစ္စအား ဂျိမ်းကလောက်၏လက်ခံပြီးသည်နောက်  
 ခွင့်ပြုလိုက်ရသည်။  
 ဘုန်းတော်ကြီး ဂျင်းကလောက်ဟာ မာရစ်(စ်)  
 များရဲ့ခေါင်းဆောင်အဖြစ်ရွေးချယ်ခံခဲ့ရ ပြီးသည်နှင့် သူနှင့်  
 အဖွဲ့သားအားလုံးဟာ မာရစ်(စ်) လောကမှာရှင်သန်ဖို့  
 သူတို့ရဲ့ကတိသစ္စာများပြုခဲ့သည်။  
 ဘုန်းတော်ကြီး ဂျင်းကလောက်သည် ပထမဆုံး  
 သာသနာပြုအဖွဲ့ကို နှုတ်ဆက်စကားဆိုပြီးပြီးခြင်း အချိန်တွင်း၌  
 အဖွဲ့သားများသည် ဝေးကွာလှသော ပင်လယ်သမုဒ္ဒရာ  
 သာသနာပြုလုပ်ငန်းများအတွက်ထွက်ခွာသွားခဲ့သည်။  
 နောက်နှစ်တွေမှာလည်း လူငယ်အတော်များများသည် မာရစ်(စ်)  
 အဖွဲ့ဝင်အဖြစ်ဝင်လာကြသည် နှင့်ပြီးနောက် ဘုန်းတော်ကြီး  
 ဂျင်းကလောက်သည် ပစ္စုပ္ပန်သို့  
 သာသနာပြုအဖွဲ့များကိုပိုမိုပို့လွှတ်နိုင်ခဲ့ပြီး ပြင်သစ်မှကျောင်း  
 တော်တော်များများဖွင့်လှစ်လုပ်ဆောင်နိုင်ခဲ့သည်။  
 နောက်ဆုံး၌ ဘုန်းတော်ကြီး ဂျိမ်းကလောက်သည် အခြား မာရစ်  
 (စ်) ခေါင်းဆောင်တစ်ဦး အား လုပ်ငန်းလွှဲအပ်ပြီး ဝတ်ပြုခြင်းနှင့်  
 စာရေးခြင်းအလုပ်များတွင် အချိန်ပို၍ ရှိလာခဲ့သည်။  
 သူသည် ကျေးလက်ဒေသများမှ တိတ်ဆိတ်သောမြို့ပြင်  
 တစ်နေရာမှာသွားရောက်နေထိုင်ခဲ့ပြီး မာရစ်(စ်) ရဲ့ စည်းကမ်းနှင့်  
 ဝိညာဉ်တော် များဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားခဲ့သည်။  
 သူ့အသက်ကြီးလာတဲ့အခါမှာ ငြိမ်းချမ်းစွာ သေဆုံးသွားခဲ့သည်။  
 ယနေ့ထက်ထိတိုင် သူ့ကို သူ၏ မာရစ်(စ်)အဖွဲ့ဝင် မိသားစုက  
 သူ့အား Marist တည်ထောင်သူဖခင်ကဲ့သို့  
 မတ်တန်းအမှတ်မှတ်ရရှိနေခဲ့ပါသည်။

# မာရီအသင်းတည်ထောင်သူ ဂျင်းခလောက် ကောလင်း၏ အတ္ထုပ္ပတ္တိ



ဂျင်းခလောက် ကောလင်းသည် ပြင်သစ်နိုင်ငံ ရွာငယ်လေးတစ်ရွာတွင် မွေးဖွားခဲ့သည်။ သူ့မှာမွေးချင်း ညီကိုမောင်နှမ ခုနှစ်ယောက်ရှိသည်။ သူ့မိသားစုအိမ်သည် ကုန်းမြင့်တောအစပ်လေးနားတွင် တည်ရှိပါသည်။ ခရစ်ယာန်ဘုရားရှိခိုးကျောင်း နဲ့ အစိုးရ ကြား ပြဿနာများကြောင့် ဂျင်းခလောက်ရဲ့ဖခင်ဟာ ရန်မူလိုသော အစိုးရအရာရှိများ ကြောင့် ပုန်းနေရသော အသင်းတော်၏ ဘုရားရှိခိုးကျောင်းတွင် တာဝန်ဆောင်ရွက်သူ ခရစ်ယာန် ဘုန်းကြီးအားအကူအညီ ပေးလေ့ရှိဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့သည် ရံဖန်ရံခါတောထဲတွင် သွားပန်းရလေ့ရှိသည်။ ဂျင်းခလောက် ငါးနှစ်မပြည့်ခင်အချိန်တွင် သူ၏ မိဘနှစ်ပါးမှာ ပျင်းထန်စွာနာမကျန်းစတင်ဖြစ်ခဲ့ပြီး ဆုံးပါးခဲ့ရသည်။ ထို့ကြောင့် သနားကြင်နာတတ်သော သူ့ဦးလေးမှာ ၎င်းတို့ညီကိုမောင်နှမအားလုံးကို စတင်ကြည့်ရှုစောင့်ရှောက်ခဲ့သည်။ ဂျင်းခလောက် သည် ခရစ်ယာန် အသင်းတော်တစ်ခုရဲ့ ဘုရားရှိခိုးကျောင်း အတော်အတန်အနီးမှာရှိသော သူ၏ ဦးလေးအိမ်မှာနေထိုင်ဖို့ အနီးအနား၌ရှိသောရွာကို ပြောင်းခဲ့သည်။ ဂျင်းခလောက်ဟာ ရှက်ကြောက်သူတစ်ယောက်ဖြစ်ခဲ့သော်လည်း ၎င်းသည် နောက်ဆုံးညစာစားပွဲတော်၌ ဘုန်းတော်ကြီးအား ညီရာ၌အလွန်နှစ်သက်ခဲ့သည်။ အခြားအချိန်တွေ ၌တောထဲမှာ တစ်ယောက်ထဲအချိန်တော်တော် ကုန်လွန်လေ့ရှိခဲ့သည်။ ဂျင်းခလောက်ဆယ့်လေးနှစ်အရွယ်မှာ အရပ်တစ်ပါးမှပျဉ်ခင်းနေသောကျောင်းသို့သွားခဲ့သည်။ အဲ့ဒီမှာရှိသောယောကျာ်းလေးတော်တော်များများသည် ခရစ်ယာန်ဘုန်းကြီးများဖြစ်ရန် ရည်ရွယ်ချက်များရှိခဲ့ကြသည်။ ဂျင်းခလောက်သည်လည်း မသေချာမရေရာသောအတွေးထဲ၌ သူလည်းတစ်ယောက်အပါဝင်ဖြစ်မည်၊ မဖြစ်လာမည်ကို ပင်အခက်တွေ့နေခဲ့သည်။ နောက်နှစ်တွေမှာလည်း အခြားအထက်တန်းကျောင်းနှစ်ကျောင်းကိုသွားတက်ခဲ့သည်။ သူသည် အရမ်းတော်ခဲ့သောကျောင်းသားတစ်ဦးဖြစ်ခဲ့သော်လည်း တစ်ခါတစ်ရံ နာမကျန်းအတော်အတန်ဖြစ်ခဲ့သည်။ အဆုံးတွင် ပင်မမြို့ကြီးသို့သွား၍ ခရစ်ယာန်ဘုန်းကြီးတစ်ပါးဖြစ်ရန်



စာဆက်လက်သင်ယူခဲ့သည်။ ဘုရားရှိခိုးကျောင်းမှာမိသားစုအသစ် ဖြစ်ထွန်းလာ စေရန်အတွက်ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ပျော်ရွှင်ချမ်းမြေ့သောမယ်တော်မာရီ ခိုင်းနေခဲ့သလိုသူ့စိတ်ထဲကအတွေးတစ်ခုဖြစ်ပေါ်လာခဲ့သည်။ မာရီအသင်းဖွဲ့ခေါ်မိသားစုဝင်အကြောင်းသည်အိမ်မက်မက်တဲ့လူငယ် ဆယ့်နှစ်ယောက် နှင့် ဂျင်းခလောက်အပါအဝင်အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်လာခဲ့သည်။ ဖြာခွဲထွက်သောအ ကိုင်းအခက်များနှင့်သစ်ပင်တစ်ပင်လို ငှင်းထဲမှာ ဘုန်းကြီးများ၊ သီလရှင်များ၊ ကိုရင်များနှင့်သာမာန်လူများပါဝင်ခဲ့သည်။ ဂျင်းခလောက်ဟာ ဘုန်းကြီးအဖြစ် သိက္ခာတော်ဘွဲ့ အပ်နှင်းခံခဲ့ရပြီးသည့်နောက်တစ်ရက်တွင် လူငယ်ဆယ့်နှစ်ယောက်သည် သီးသန့် ဝတ်ပြုဆုတောင်းရန် နေရာလေးတစ်နေရာသွားခဲ့ပြီး၊ သခင်ယေရှုနှင့် မာရီရုပ်ပွားတော်ရှေ့မောက်မှာ ဒူးထောက်ဆုတောင်းခဲ့တယ်။ သူတို့လုပ်နိုင်သည်နှစ်တစ်ပြိုင်နက်မာရီအသင်းဖွဲ့ကို ဖြစ်ထွန်းလာဖို့က တိပြုခဲ့သည်။ သူတို့ကိုယ်ကိုယ် "မာရစ်(စ်)" လို့ခေါ်လိမ့်မည်ဖြစ်သည်။ ငယ်ရွယ်တဲ့ ဘုန်းကြီး ဂျင်းခလောက်အား ၎င်း အကိုဘုန်းတော်ကြီးဖြစ်ခဲ့ဖူးတဲ့ တောင်ပေါ်ရွာများမှ ခရစ်ယာန် အသင်းတော်ရဲ့ နယ်ပယ်တစ်ခုသို့ ပို့ခဲ့သည်။ မြို့မှလူတွေဟာ ဝင်းလက်တောက်ပနေသော ပန်းရောင် ဝိုင်အရက်ပြုလုပ်ဖို့ စပျစ်သီးများကို စိုက်ပျိုးခဲ့ကြသည်။ ဘုန်းတော်ကြီး ဂျင်းခလောက်ဟာ သူတို့ကို ချစ်ခင်သိ ကျွမ်းတဲ့အတွက်ကြောင့် သူဟာ ရှက်ကြောက်နည်းပါးလာပြီး၊ မိမိကိုယ်မိမိယုံကြည်စိတ်ချမှုများ ပိုရှိလာခဲ့သည်။ ဘုန်းတော်ကြီး ဂျင်းခလောက်သည် ဦးစွာပထမ စည်းကမ်းများ၊ စိတ်ကူးများ နဲ့ပတ်သတ်ပြီး မျှော်လင့်ဆုတောင်းဖို့နဲ့ မာရီအဖွဲ့အကြောင်းအများအပြားကိုဆက်လက်တွေးတောခဲ့သည်။ သူသည်ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီးထံသို့ သူ၏ ကောင်းချီးမှုကိုဆုတောင်းပေးနည်းအား မေးရန် စာပေးပို့ခဲ့သည်။ ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီးသည် အားပေးတိုက်တွန်းသောပြန်ကြားချက် စာတစ်စောင်ကိုပြန်လည်ရေးသားပေးပို့ခဲ့သည်။ ဘုန်းတော်ကြီး ဂျင်းခလောက်သည် ဂိုဏ်းအုပ်ကြီးကိုကောင်းစွာသိ ပြီး မာရစ်(စ်) သာသနာပြုအဖွဲ့များ၏ အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့အတွက် သူ့အစီအစဉ်များနှင့်ပတ်သတ်ပြီး ပြောကြားခဲ့သည်။